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Взаимосвязь оптимизма и уровня самооценки у студентов : аннотация к 
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социальных наук, Кафедра психологии; науч. рук. С.М. Ширко. 

Объект исследования: феномен оптимизма  

Предмет исследования: взаимосвязь оптимизма и уровня самооценки 

у студентов. 

Цель исследования: выявить взаимосвязь оптимизма и уровня 

самооценки у студентов 

Основные результаты. Полученные данные позволяют утверждать, 

что существует взаимосвязь оптимизма и уровня самооценки у студентов. 

Дальнейшее изучение взаимосвязи оптимизма и самооценки у студентов 

будет способствовать развитию умения позитивного восприятия неудач, 

способности позитивно мыслить и быть уверенным в себя и успешность 

своей деятельности, позволит студентам нивелировать возникающие 

трудности и оптимистично смотреть в будущее. Также был выявлен средний 

уровень самооценки у студентов. Относительно пола, средний уровень 

самооценки преобладает у юношей, высокий уровень самооценки – среди 

девушек.  Помимо этого, были выявлены показатели оптимизма. Юношам 

более свойственны показатели как контроль, стабильность и оптимизм в 

межличностной сфере. Девушкам более свойственны содержательные 

характеристики оптимизма как глобальность, сфера достижений и оптимизм 

в ситуации успеха 
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АТРИБУТИВНЫЙ СТИЛЬ, Я-КОНЦЕПЦИЯ, СТУДЕНТЫ, УЧЕБНАЯ 
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The relationship of optimism and self-esteem of students : resume / 

Yanovich Vera Vladislavovna; Faculty of philosophy and social Sciences, 

Department of Psychology; scientific adviser S.M. Shirko. 

The object of the study - the phenomenon of optimism 

The subject of the research is the relationship between optimism and self-

esteem of students 

Purpose of research: identify the relationship of optimism and self-esteem 

of students 

The results. The obtained data allow suggesting that there is a relationship 

between optimism and the level of self-esteem of students. Further study of the 

relationship between optimism and self-esteem in students will contribute to the 

development of the ability of positive perception of failure, the ability to think 

positively and be confident in themselves and the success of their activities will 

allow students to level the difficulties and optimistic about the future.  It was also 

revealed the average level of self-esteem among students. Regarding gender, the 

average level of self-esteem prevails in boys, a high level of self-esteem – among 

girls. In addition, indicators of optimism were identified. Young men are more 

characteristic of indicators as control, stability and optimism in the interpersonal 

sphere. Girls are more characterized by meaningful characteristics of optimism as 

globality, sphere of achievements and optimism in a situation of success. 

Keywords: OPTIMISM, SELF-ESTEEM, PESSIMISM, ATTRIBUTION 

STYLE, SELF-CONCEPT, STUDENTS, EDUCATIONAL ACTIVITY 
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